DOI: 10.18572/1812-3805-2019-2-24-30

## Историческая ретроспектива начальных периодов формирования института предварительного следствия и методик расследования преступлений в России

Фисаков Максим Юрьевич,

старший следователь контрольно-методического отдела по общеуголовным преступлениям, дорожно-транспортным происшествиям и пожарам контрольно-методического управления Главного следственного управления Главного управления Министерства внутренних дел Российской Федерации по Ростовской области Fisakov\_m@mail.ru

В статье рассмотрена история становления следственных органов, отдельных средств и методов, применявшихся в процессе предварительного следствия. В результате установлено, что тактика и методика расследования преступления определялись факторами, связанными с совершенными преступлениями, способствующими сохранению или росту преступности, и профессионализмом должностных лиц, осуществлявших следственные действия.

**Ключевые слова:** следственные органы, методики и тактики расследования преступлений, государство, преступления, право, должностные лица.

## Historical Retrospect of Initial Periods of Establishment of the Preliminary Investigation Institution and Crime Investigation Methods in Russia

Fisakov Maksim Yu.

Senior Investigator of the Control and Methodology Department for General Crimes, Road Accidents and Fires of the Control and Methodology Directorate of the Chief Investigations Directorate of the Chief Directorate for the Rostov Region of the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation

The article considers the history of the formation of investigative bodies, certain tools and methods used in the process of preliminary investigation. As a result, it was found that the tactics and methodology of the investigation of the crime were determined by factors related to the committed crimes, contributing to the preservation or growth of crime and professionalism of officials who carried out investigative actions.

**Keywords:** the investigating authorities, methods and tactics of investigation of crimes, state, crimes, law, officer.